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Referat  
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Fagernes 12. november 
  
 
 
Til stede: 
Randi Rust, Gunnvor Sunde, Endre Lægreid, Tor Punsvik, Vemund Jaren, Fred Ivar Aasand og 
Christian Hillmann (sekretær). 
  
Forfall:  
Bente Fossum, Kristian Eiken Olsen 
Referent: Christian Hillmann  

Neste møter:  

Neste møte blir sannsynligvis i februar og på teams. Vi kommer tilbake til alternative 

tidspunkt. 

 

SAKSLISTE: 

Sak 1: Villreinen 2025 

Fred Ivar gikk gjennom erfaringer fra årets utgave og salg. Selv om nettsalget har økt noe, så 

er det nok totalt sett en reduksjon i solgte blad. Av erfaringer så kan det nevnes at form på 

bladet virker å treffe leserne relativt godt, og det er ikke vanskelig å få nok artikler. Det ble 

nevnt at det bør være noe mer tid for redaksjonsrådet til å gå gjennom innlegg. Dette er 

også et samarbeid med hjorteviltet på annonser.  

Følgende mulige forslag til artikler ble tatt opp: 

- Forslag tiltak I Setesdal Ryfylke og planstatus. 

- Det kan produseres flere artikler med utgangspunkt i den nye boka om villreinens 

historie   

- Arbeidet med utsetting av villrein i Nordfjella bør omtales, og kanskje med noen ulike 

vinklinger. 

- Flere av de undervisningsinstitusjonene som forsker på, og utdanner biologer/ 

naturforvaltere kan gjerne skrive nytt fra sin forskning. 



- Tor vil skrive flere bokanmeldelser. 

- Tor jobber også med et nytt seminar, hvor temaet vil være villrein, reiseliv og jakt. 

- Bør skrives noe om de nye tiltaksstrategiene som sannsynligvis er på høring til våren. 

- Det har tidligere vært noen artikler om villrein på Svalbard, og det oppmuntres til og 

ta dette opp igjen og kanskje få økt salg på Svalbard.  

- Det er noen aktive ressurspersoner i området Skaulen- Etnefjell, og disse kan 

oppmuntres til å skrive noe om sitt område. 

Sak 2: Redaksjonelle retningslinjer for villreinrådet knyttet til faglige utgivelser 

Fred Ivar gikk også gjennom utkast til redaksjonelle retningslinjer. Fred ivar noterte 

endringene fortløpende, men i tillegg ble dette notert fra sekretær: 

- Bladet skal fremme kunnskap og skape engasjement, - og om mulig sette dagsorden  

- redaktøren har til syvende og sist et overordnet ansvar for publikasjonen. 

Retningslinjene skal hjelpe og være veiledende. 

- Det foreslås noe omstokking av de ulike punktene, hvor punkt 3 og 4 bytter plass og 

hvor siste setning i punkt 3 flyttes til punkt 5.  

- Det bør presiseres at redaksjonen kan komme med merknader til innsendte artikler 

og også innhente ekstern bistand til gjennomlesning og kommentar, hvis dette anses 

som nødvendig eller vil være en fordel. 

- Redaktør avgjør om artikkelen trenger en grundig vurdering. 

- Punkt om at utfordrende artikler tas i redaksjonsrådet. 

- Punkt 8 kan fjernes. 

Sak 3: Temahefte 2025? 

Redaksjonsrådet vil utsette arbeidet med temahefte og det vil dermed ikke omsøkes midler 

til dette arbeidet i 2025. Det vil imidlertid være flere dagsaktuelle temaer om noen år, som 

arbeidet med skrantesyke, villrein og helse, og kanskje en oppdatering om alt som har skjedd 

de senere år knyttet til skrantesyke, kvalitetsnormarbeidet, stortingsmelding og nye og 

bedre tilpasset juridiske verktøy for å ivareta villrein og leveområdene. 

Sak 4: Fagdag og landsmøte 2025 

Styret og redaksjonsrådet mener at det kan passe med landsmøte og fagdag fra den 27. Til 

den 28. Mai. Da har Savalen høyfjellshotell mulighet for 115- 125 personer, som er hele 

hotellet. I tillegg er det plass for de som eventuelt kommer kvelden før, for å delta på 

landsmøtet før lunsj den 27. 

Christian sjekker om dette også passer for Miljødirektoratet, SNO og fjellstyresambandet. 

Vi gikk gjennom tidligere forslag til foredrag og som har blitt utsatt. I tillegg kom det flere 

nye forslag til innlegg.  

 

Sak 5: Revisjon av vedtekter, villreinrådet 



Vi gikk gjennom utkast til nye vedtekter. Forslag til endringer og justeringer i utkastet ble tatt 

direkte i dokumentet og ligger vedlagt. De ulike innspillene ble ikke notert i referatet. 

Når vedtektene sendes ut sammen med de øvrige landsmøtepapirene, så vil både de gamle 

vedtektene og forslag til nye vedtekter sendes ut slik at det vil være enkelt å se endringene. 

 

Sak 6: Budsjett 2025 

Utkast til budsjett for 2025 ble sendt ut sammen med én kommentar til regnskapet for 2024 

og status for regnskapet per november 2024. Det ligger an til et lite overskudd i 2024, etter 

noen år med underskudd. Budsjettet for 2025 er en fremskrivning av budsjettet for 2024 og 

hvor kostnadene til redaktør, annonsesalg, revisjon, regnskap og sekretær ikke øker i forhold 

til i år. Det ble i budsjettet tatt høyde for utgivelse av temahefte i 2025, og dette har 

redaksjonsrådet besluttet å utsette. Budsjettet vil dermed justeres slik at disse kostnadene 

ikke tas med. Med denne endringen vil styret sette budsjettet for 2025. 

Orienterings og drøftingssaker: 

Sak 7: Gjennomgang av strategisk plan og virksomhetsplan 2024 til 2027 

Vi gikk gjennom planen og spesielt med tanke på tiltaksdelen. Planen ble ikke juster nå og 

den løper til 2027. 

Sak 8: Villreinen som nasjonaldyr, orientering fra Tor  

Tor orienterte om sine tanker og ideer knyttet til å lansere forslaget om villreinen som nasjonaldyr. 

Styret er ikke negativ til ideen, men ønsker å time dette forslaget til en situasjon hvor noe større 

lanseres, som for eksempel ved igangsetting av reetablering. 

Sak 9: Innspill til NVE, OED olg Mdir om misforholdet mellom fjellaktørenes frihetsgrader, 
oppfølging? 

Vi avventer til vi ser de konkrete forslagene til tiltaksstrategiene og vil da vurdere hvorvidt det er en 
forskjellsbehandling mellom store og små aktører. Hvis vi ser at noen slipper unna ulike tiltak fordi at 
de har en spesiell status eller viktighet, vil vi be om et møte med departementene slik vi gjorde i 
saken om vassdragskonsesjoner.  

Sak 10: Skreå vindkraftverk planlagt innenfor det nasjonale villreinområdet Setesdal Ryfylke, 
oppfølging? 

Denne saken har foreløpig blitt satt i bero, siden det ikke var flertall i kommunen for å gå videre med 
planene om vindkraft. 

Sak 11: Høring av meldinger om ny 420 kv kraftleidning Sauda–Blåfalli– Mauranger–Samnanger–

Øygarden, oppfølging? 

En av disse traseene passerer Skaulen-Etnefjell villreinområde. Den ene traseen her ligger i 

eksisterende 300 kilovolt linje, mens de øvrige alternativene går over fjell og i urørt natur. 

Villreininteresser skal vurderes i en konsekvensanalyse. Vi regner med at villreinnemnda for 

Hardangervidda vil komme med en uttalelse, men uansett vil vi melde tilbake til NVE om at også 



lokale villreininteresser må tilskrives. Foreløpig er det kun villreinrådet som har fått brev om 

utbyggingen. 

 


